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نظام با چشم بینا برجام را 
انتخاب کرد

علــی لاریجانی رئیــس مجلس هم در بخشــی از 
اظهارات خود درباره ی موضوع برجام گفت: نظام 
با چشــم بینا این راه را انتخاب کرده ولی باید ببینیم 
غــرب و آمریــکا در این زمینه چه فکــری دارند؟ به 
نظر می رســد در اجرای برجام نقاط ضعفی را به جا 
گذاشــته اند که برخی از این ها به برچیدن تحریم ها 
به طور جامع مربوط است که ما به ویژه در بانکهای 
بزرگ این نقص را می بینیم، یا در موضوع ســرمایه 
گذاری علی الظاهر توصیه هایی می کنند اما در پشت 
صحنه اضطراب ها را تشــدید می کنند که ســرمایه 

گذاری صورت نگیرد.
وی با بیــان اینکه غربی هــا دیپلماســی همراه با 
حضــور نظامــی در منطقه را دنبــال می کنند و در 
طی ممانعت از نفوذ ایران در منطقه هستند تصریح 
کــرد:  آنها از آتشــی که بین ایران و عربســتان بر 
پــا کرده اند بدشــان نمی آیند شــاید علــی الظاهر 
چیزهایــی بگویند اما برای آنها بد نیســت که این 
اختلاف ادامه یابد. ما با یک پدیده سیاســی نسبتا 
میــان مــدت مواجه هســتیم و من ایــن تحرکات 
را تاکتیکــی و کوتــاه مــدت نمی بینــم. بلکه ما با 
رفتارهای شــیطنت آمیــزی مواجهیم که نقطه ی 

اصلیشان فشار بر ایران است.
لاریجانی همچنین اظهار کرد: اخباری که به دست 
ما می رســد نشــان می دهد آنها تــلاش می کنند با 
نفوذ عناصر تروریســتی به داخل کشور حتی در حد 
در  کردن یک ترقه بگویند در ایران مشــکل امنیتی 
وجود دارد لذا فشارها را زیاد کرده اند و با برخی زا این 
گروهک های بی آبرو و ضد انقلاب در منطقه شرق 
تماس داشــتند و به آنها پول و امکانات دادند تا سر و 
صدا ایجاد کنند اما نتوانستند با این وجود تلاش آنها 

مخدوش کردن اقتدار کشور است.

قوه قضاییه از سرمایه گذاری خارجی 
حمایت کند

رئیس مجلس با اشاره به پیش بینی رشد 8  درصدی  
در سیاســت های کلان کشــور گفت: ایــن میزان 
رشــد نیاز به ســرمایه گذاری داخلی و خارجی دارد. 
هم قوانین ما باید تســهیل کننده باشد و هم این که 
شرایط امنی داشته باشــیم. در حال حاضر تسهیل 
فضای کســب و کار در شــرایط فعلی کشــور خیلی 
مطلوب نیســت. البتــه بخش مهمــی از این کار به 
عهــده قوه مجریه اســت اما قــوه قضاییه هم حتما 
باید به سرمایه گذاران اطمینان بدهد  زیرا کسی که 
می خواهد ســرمایه گذاری کنــد باید مراقب ضوابط 
متعدد در کشــور باشــد در حالی که کارهای دلالی 
خیلی ســخت نیست. اما کسی که ســرمایه خود را 
روی زمین می گذارد و کارخانه تاســیس می کند هم 
باید مالیات بدهد و هم زیر نظارت شــدید است. لذا 
اگر قوه قضاییه به ســرمایه گــذاران اطمینان ندهد 
آنها ترجیح می دهند وارد نشــوند چرا که زمینه های 
دیگر برای زندگی اقتصادی آنها ساده تر است. پس 
تولید کنندگان  باید در پوشــش حمایتی قوه قضاییه 

قرار گیرد.
وی با بیان این که غربی ها علاوه بر مخدوش کردن 
اقتدار سیاســی و امنیتی کشــور به دنبال مخدوش 
کردن اوضاع اقتصادی در کشــور هســتند افزود: 
آنها می خواهند ســرمایه گذای انجام نشود. پس  ما 
در پس بحران ســازی های تصنعتی و فشــارها باید 
مولفه سیاسی و اقتصادی را بببینیم. اراده مسئولین 
قوه قضاییه در این زمینه باعث  می شود بخش های 
دیگر امنیتی و اقتصادی هم توجه بیشــتری به این 

موضوع داشته باشد.

انتظار مردم از قوه قضائیه
در همایش گرامی داشت هفته قوه قضائیه رئیس جمهور از انتظارات مردم از این نهاد گفت

همایش گرامی داشت هفته قوه قضاییه امروز و با حضور سران قوا و جمع کثیری 
از مســئولان کشــوری و لشکری برگزار شد. حســن روحانی رئیس جمهور در 
سخنان خود در این مراسم با اشاره به این که عاملان و آمران حمله به سفارت 
یک کشــور روشــن هســتند، اظهار کرد: مردم منتظرند ببیند چگونه اجرای 
حکم این افراد خودســر به سمع و نظر آنها می رســد. رئیس قوه قضاییه نیز از 
برخی هجمه ها علیه این قوه و نیز کسانی که سابق بر این انقلابی بودند و حالا 
نقش اپوزیســیون یافته اند انتقاد کرد. علی لاریجانی رئیس قوه مقننه نیز طی 
اظهاراتی ضمن دفاع از برجام از قوه قضاییه درخواست کرد که از شرایط برای 

سرمایه گذاری خارجی حمایت کند.

مردم منتظر اجرای حکم افراد خودسر هستند
رئیس جمهور در ســخنانی در این همایش با اشــاره به این که عاملان و آمران 
حمله به ســفارت یک کشور روشن هســتند، اظهار کرد: مردم منتظرند ببیند 

چگونه اجرای حکم این افراد خودسر به سمع و نظر آنها می رسد.
وی در ادامه افزود: هر کشــوری مســئولیت  تامین امنیت ســفارت خانه های 
خارجی را دارد و امنیت آن را بر دوش گرفته اســت. اگر مردم ما نســبت به این 
گونه مسائل به خوبی و با شفافیت اطلاع پیدا کنند، و بدانند قوه قضاییه چه کرده 
اســت به همان نسبت اعتماد مردم و اعتماد جهانی به دستگاه قضایی بیشتر 
می شود.   رئیس جمهور با بیان اینکه قوه قضاییه پیش از رسیدگی به شکایات 
مردم باید مورد اعتماد جامعه باشــد خاطر نشان کرد: هر مقدار اعتماد مردم به 
قوه قضاییه بیشتر شود در آن جامعه امنیت قضایی هم بیشتر می شود. ممکن 
است یک قوه قضاییه سالم در کشوری فعال باشد، اما از نظر مردم اعتماد آور 
نباشد، این یعنی مهمتر از قضاوت ، نحوه بیان فعالیت قوه قضاییه، و شفافیت 

کار قضایی برای جلب اعتماد مردم است.
روحانــی در ادامه افــزود: مردم می خواهنــد بدانندچگونه امــوال مردم پول 
بیت المال، و پول نفت را عده ای به تاراج بردند. و این اقدام چگونه سازماندهی 
شــده؟ چه کسانی مجوز صادر کردند؟ این پول چگونه در اختیار این افراد قرار 

گرفته است. این پول کجا رفته و کجا مصرف شده است؟
رئیس جمهور اولین مسئولیت قوه قضائیه را ایجاد اعتماد میان مردم دانست و 
اظهار کرد: مردم دلشان می خواهد آخرین جایی که فریادرس  آنها می شود قوه 
قضائیه،  قضات و دستگاه قضایی باشد. در جامعه ما مردم باید احساس کرامت 

و عزت داشته باشند و حقوق شهروندی شان محترم شمرده شود.
وی همچنین تأکید کرد: مردم باید احساس کنند که قوه قضائیه از آزادی، عدل 
و عدالت آنها دفاع می کند. اگر این رابطه میان مردم و قوه قضائیه به وجود آمد 

آن وقت است که به راحتی می شود در جامعه به مبارزه با مفسدین پرداخت.

متخلفان حقوق های نامتعارف را عزل می کنیم
رییس جمهور با اشاره به اینکه ما به رشد سرمایه گذاری نیازمندیم، افزود: برای 
رســیدن به این هدف ما باید اعتماد سرمایه گذار داخلی و خارجی را جلب کنیم. 
حجت الاســلام روحانی در ادامه سخنانش در همایش قوه قضاییه  با اشاره به 

اینکه ما به رشد سرمایه گذاری نیازمندیم، افزود: برای رسیدن به این هدف ما باید 
اعتماد سرمایه گذار داخلی و خارجی را جلب کنیم،  زیرا در این شرایط و با جذب 
ســرمایه و فناوری می توانیم برای جوانان اشتغال فراهم کنیم. بزرگترین هدف 
ما هم در برجام ایجاد شــرایط مناسب در کشور برای رونق اقتصادی و اشتغال 
نسل جوان ما بود. امروز این هدف نسبت به دیروز مهیاتر شده و شرایط ما آماده تر 
از دیروز است. با این وجود قوه مجریه بدون حمایت و هماهنگی با قوه قضائیه 
نمی تواند این بار را به مقصد برساند. وی در ادامه گفت: زمانی در این کشور رابطه 
دو قوه قضائیه و مجریه به هم نزدیک بود و همه ضابطان دســتگاه قضا از قوه 
مجریه بودند. نیروی انتظامی و دستگاه اطلاعاتی در اختیار قوه مجریه بود و حتی 
دادستانی هم یک رابطه نزدیک با دستگاه اجرایی داشت، اما امروز این فاصله 
بیشــتر شده است. طبق قانون اساسی ما امروز استقرار دو قوه پررنگ تر شده به 

گونه ای که این فاصله نسبت به سایر کشورها هم پررنگ تر است.
وی بــا بیان اینکه مــا باید رابطه نزدیک تــری حداقل از طریق روســای قوا یا 
مســئولان بخش های مختلف ایجاد کنیم، خاطرنشان کرد: در جاهایی مثل 
شورای فضای مجازی، شورای عالی انقلاب فرهنگی و شورای عالی امنیت 
ملــی،  قوا به هم نزدیک می شــوند، اما ما باید از همــه فرصت ها و حتی روابط 

شخصی سران قوا برای ایجاد رابطه نزدیک میان سه قوه استفاده کنیم.
روحانی در ادامه تأکید کرد: ما باید کاری کنیم که مانعی برای مدیریت فعالیت 
اقتصادی ایجاد نشود و از سویی در این زمینه شفافیت به وجود آید. به طور مثال 
مسأله فیش حقوقی برخی مدیران نشان داد که یک غفلتی انجام شده است. 
با اینکه ما بازرسی کل کشور، دیوان محاسبات و دیوان عدالت اداری داریم اما 
ســال ها حقوق های نامتعارف داده شــد که ما حتماً با آن برخورد، متخلفان را 
عزل و نتیجه را به مردم بیان می کنیم اما باید حواسمان باشد که ایثار، فداکاری 

و حیثیت بیشتر مدیران مورد خدشه قرار نگیرد. 

 افرادی با استدلال های سخیفی علیه قوه قضاییه 
سخن گفته اند

رییــس قوه قضاییه نیز در ســخنانی در این همایش اظهار کرد: در دســتگاه 
قضایی کاســتی ها و تقصیرهایی وجود دارد، ولی ما باید از نقد سازنده استفاده 
کنیم. آیت الله صادق آملی لاریجانی رییس قوه قضاییه گفت: گاهی نسبت به 
زحمات دوستان بی توجهی می شود، ما باید این زحمات را قدر بدانیم. مجموعه 
خدمات در اعتماد مردم و امنیت کشور دخیل است. در بخش امنیت کشور قوه 
قضاییه نقش پررنگ و پرارزشــی دارد. اگر نبود تلاش قضات ما در دادسراها و 
دادگاه ها، کجا چنینی امنیتی در کشور  بود. در مبارزه با سارقان و متجاوزین به 
نوامیس مردم و ... قضات هستند که در میدان اند. وی تاکید کرد: در مبارزه با 

مفسدان اقتصادی قوه قضاییه کارنامه روشنی داشته است.
رییس قوه قضاییه گفت: تاکید دارم که هم قوه قضاییه و قوای دیگر به مجموعه 
خدماتــی که در قوه قضاییه صورت می گیرد توجــه کنند و غفلت نکنیم تا کار 
عزیزان کم جلوه نباشــد. وی درباره ارزیابی کار قوه قضاییه گفت: در دستگاه 
قضایی کاســتی ها و تقصیرهایی وجود دارد، ولی ما باید از نقد سازنده استفاده 

کنیم، نقادی به قوه قضاییه نه تنها اشکال ندارد بلکه راه سازندگی قوه قضاییه 
اســت. آملی لاریجانی با بیان اینکه ما با محدودیت بسیار فزاینده در خصوص 
نیروی انسانی و اعتبارات و بودجه مواجه هستیم اظهار کرد: اخیرا در شب های 
قدر که شــب معنویت است حرف هایی می شنویم. به جای تشکر در هفته قوه 
قضاییه، افرادی با اســتدلال های ســخیف علیه قوه قضاییه سخن گفته اند. 
من متاســفم، در عین اینکه ما باید از نقد ســازنده استفاده کنیم ولی بنا نیست 
که هر کسی که از راه می رسد چنین سخن گوید و مطرح کند که چرا پرونده ها 
در قوه قضاییه 12-10 ســال طول می کشد. میزان رسیدگی به پرونده ها این 
طور نیست، ولی برخی از پرونده ها رسیدگی شان چندین سال طول می کشد. 
آقایی که این حرف را می زند به ما بگوید که اگر قاتل پرونده ای فراری باشــد ما 

چطور پرونده را مختومه کنیم.

برخی انقلابی ها حالا نقش اپوزیسیون را پیدا کرده اند
وی یادآور شــد: گاهی توقعات ناصحیح است. آقای بزرگواری گفته اند که من 
در دفتر کار بودم شخصی آمد و به من گفت که من توقعی ندارم فقط حقم را در 
دادگستری بگیرید و پرونده ام رسیدگی شود. این آقا می گوید چرا باید این طور 
باشد که تن مردم بلرزد؟ من متاسفم برای این ارزیابی های بی حساب و کتاب.
رییس دســتگاه قضــا تصریح کرد: کســانی در انقلاب بودند کــه حالا نقش 
اپوزیســیون را پیدا کرده اند و تمام محســنات انقلاب را زیر ســئوال می برند. 
امیدهای مردم را ناامید می کنند؛ چرا؟ البته کاســتی هایی وجود دارد ولی ما 
نظامی در دنیا بودیم که علی رغم میل همه قدرت های دنیا با رهبری های امام 
)ره( ملت به پیروزی رسید. حکومتی که شبیه هیچ یک از حکومت های دنیا به 

لحاظ مبانی  نبود. آیا درست است که  ما قدر این نعمت را ندانیم.
آملی تاکید کرد: آنهایی که بعد از گذشت 37 سال خودشان مسئول بودند حالا 
شــده اند اپوزیسیون و ما خیلی متاسفیم. برخی اشــرافی گری را در کشور راه 
انداخته اند. آنها به خودشان و آقازاده هایشان نگاه کنند. به سرمایه دارانی که 

با آنها ارتباط دارند نگاه کنند.
آملــی لاریجانی با تاکید بر اینکه قوه قضاییــه در یک فضای محدود با نیروی 
انســانی محدود و بودجه محدود فعالیت می کنــد، گفت:  با این وجود ارزیابی 
هایی که انجام می شــود عادلانه و درست نیست. رئیس دستگاه قضا با گلایه 
نســبت به ارزیابــی عده ای از فعالیت قوه قضاییه  گفــت:  عده ای گلایه های 

نادرست می کنند. توهین و افترا می زنند. 
آملی لاریجانی ادامه داد:  مسأله دیگر سلامت دستگاه قضایی و ابزار نظارتی 
اســت. مســأله ای که مدیران و قضات به آن حساسند. متاسفانه در گوشه ای 
مدیری و کارمندی تخلفی می کند و این را به پای تمام دســتگاه ها می گذارند. 
گاهی هم هیچ تخلفی ایجاد نمی شود ولی باز هم تخلفی را پای دستگاه قضایی 
می گذارند. سلامت دســتگاه قضایی مطلب بسیار مهمی است. حتی کم آن 
هم برای ما مورد قبول نیســت. وی  گفت: دســتگاه قضایی باید از این تهمت 
های ناروا پاک شود. در حکومت حضرت علی )ع( هم تخلفاتی صورت گرفت 

و حضرت با آن ها برخورد کردند. 

سرلشگر باقری به سمت رئیس ستاد کل نیروهای مسلح منصوب شد
رهبر انقلاب در دو حکم جداگانه  سردار سرلشکر بسیجی دکتر سید حسن فیروزآبادی را به سمت مشاورت عالی فرماندهی کلّ نیروهای مسلح و سردار سرلشکر پاسدار محمدحسین باقری را به سمت ریاست 
ستاد کل نیروهای مسلح منصوب کردند. آیت الله خامنه ای در حکم خود خطاب به سرلشگر باقری نوشته اند: با توجه به انتقال سردار سرلشکر بسیجی دکتر سیّد حسن فیروزآبادی به جایگاه مشاورت عالی 
فرماندهی کلّ نیروهای مسلح، و نظر به خدمات شایسته و تجارب ارزنده جناب عالی در دوران دفاع مقدس و پس از آن به ویژه در مسئولیت های ستاد کل و قرارگاه خاتم الانبیاء)ص(، شما را به ریاست ستاد کل 
نیروهای مسلح منصوب می کنم. ایشان افزوده اند: با تمسک و امید به عنایات الهی، ارتقاء توانمندی ها و آمادگی های دفاعی امنیتی نیروهای مسلح و بسیج مردمی و امکان پاسخگویی به موقع و مؤثر به هر 
سطح و نوع از تهدیدات متوجّه به نظام جمهوری اسلامی ایران با عمل انقلابی مورد انتظار است. رهبر انقلاب همچنین در حکم خود خطاب سرلشگر فیروزآبادی نوشته اند: حمد و سپاس بی پایان 
به درگاه ایزد منّان که توفیق خدمت و مجاهدت طولانی به شــما و همکارانتان عنایت فرمود. اکنون که ســتاد کل نیروهای مســلح از قابلیت ها و توانائیهای خوبی به فضل الهی برخوردار گردیده، 
لازم است از تجارب ارزنده جناب عالی در مشاورت به اینجانب بویژه امور نیروهای مسلح، استفاده شود. بر این اساس، شما را به عنوان »مشاور عالی نظامی فرماندهی کل قوا« منصوب می کنم.

سیاسی
تیــر  مــاه 1395  سه شــنبه 8 

واکنش روز

توضیح دفتر آیت الله هاشمی درمورد سوءاستفاده از موضوع فیش های حقوقی
دفتر آیت الله هاشــمی در اطلاعیه ای در مورد سوءاســتفاده برخی از ماجرای فیش های حقوقی توضیح داد. در این 
اطلاعیه آمده است: در ماجرای افشای برخی اختلاس ها و فسادهای مالی و بانکی از زمان دولت های نهم و دهم و 
موضوع اخیر فیش حقوقی و دریافت های غیرمتعارف، متأسفانه برخی جناح ها و گروه های سیاسی به جای پرداختن 
به راه حل ها، به کل نظام اســلامی و مدیران پاکدســت آن در طول انقلاب اســلامی تعمیم دادند که در جریان دیدار 
اخیــر رئیس جمهور محترم و اعضای هیأت دولت، مورد تأکید رهبری معظم انقلاب نیز قرار گرفت. این اطلاعیه در 
ادامه با ابراز تاســف از اینکه جناح های سیاسی با بزرگ نمایی و اغراق گویی سعی در تخطئه رقیب سیاسی خود دارند 

که بنا نبوده برای رعایت مصالح و منافع نظام و پرهیز از ســیاه نمایی که نتیجه ای جز ناامیدی و یأس در مردم ندارد، پاســخی داده شــود تاکید کرده 
است: با توجه به اینکه متأسفانه یک مقام مسؤول به طور رسمی از تریبون های خبری نظام، اقدام به زیر سؤال بردن بحث پرداخت ها در دوران دولت 
ســازندگی کرده، جهت تنویر افکار عمومی و مزید اطلاع ایشــان، خاطر نشان می ســازد: دفتر آیت الله هاشمی در ادامه اطلاعیه خود توضیح داده 
اســت: بعد از روی کار آمدن دولت ســازندگی در سال 13۶8، که کشور دچار عقب ماندگی  تاریخی از زمان رژیم سابق و عقب افتادگی های دههٔ اول 
انقلاب به خاطر شورش های کور، تجزیه طلبی ها و سپس جنگ تحمیلی بوده، در کنار توجه همه جانبه به همهٔ ابعاد سیاسی، اقتصادی، فرهنگی 
و اجتماعی در برنامه اول توسعه، موضوع حقوق و دستمزد کارکنان دولت نیز از طریق »شورای حقوق و دستمزد کارمندان دولت« و »شورای عالی 

اداری کشور« برای تعیین حداکثر و حداقل حقوق ها براساس سوابق سنواتی و مدارک تحصیلی، مورد بررسی کامل قرار گرفت.

پیگیری روز

رئیس بانک رفاه با وجود پرونده سنگین و با لابی گری منصوب شد
رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: رئیس بانک رفاه با وجود پرونده در مرجع قضایی، منصوب شد. ناصر سراج در 
حاشیه همایش سراسری هفته قوه قضاییه در رابطه با موضوع فیش های حقوقی گفت: اولین بار موضوع در رابطه با 
بانک رفاه کارگران مطرح شد. زمانی که مدیر عامل این بانک رئیس بانک ملی بود، پرونده سنگینی داشت که پرونده 
وی هنوز هم در دادسرا مطرح است. همان زمان اصرار شد که ایشان بیاید و رئیس بانک رفاه شود حتی بنده مخالفت 
کردم و گفتم که وی پرونده سنگینی دارد، ولی متاسفانه با اصرار، وی رئیس بانک رفاه شد. قوه قضاییه بیشتر از این 
آیا می توانست کار کند؟ سراج خاطرنشان کرد: ایشان ادعا کرده که حقوق را دریافت نکرده، ولی مگر می شود فیش 

رفته به حسابش و فیش های حقوقی وی موجود است. وی در رابطه با حکم حبس یکی از مدیران که اخیرا اعلام شده بود، گفت: آن موضوع ربطی 
به حقوق های نجومی ندارد؛  چرا که طبق قانون سازمان بازرسی ما می توانیم مدرک بخواهیم و مدیران باید آن را ارائه دهند که در همین راستا یکی 

از مدیران طبق ماده 8 قانون سازمان بازرسی مدرک را ارائه نداد که به دادگاه معرفی شد و حکم وی تائید شد.
رییس ســازمان بازرســی در پاسخ به ســئوالی مبنی بر اینکه چرا قبلا سازمان بازرسی به موضوع ورود نکرده اســت، گفت: ما سه نوع بازرسی اعم 
از مســتمر، موردی و فوق العاده داریم. ما قبلا هم به این موضوع رســیدگی کردیم، ولی به خاطر شــان و شــئونات ان را افشــا نمی کنیم و در این 
مورد رییس دســتگاه قضایی به من دســتور دادند و بازرســی فوق العاده را تعریف کردیم و در کل کشــور آن را اجرا می کنم و گزارش آن را به مراجع 

ذیصلاح ارایه می کنم.


